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PROTOKÓŁ NR V/2011 

 z V sesji Rady Gminy Wierzchlas, która odbyła się w sali konferencyjnej  

Urzędu Gminy dnia 30 marca 2011 roku. 

 Początek posiedzenia o godz. 9
00

. 

                  

Ustawowa liczba radnych: 15 

Obecnych na sesji:      15 

 

W sesji udział wzięli radni: 

1. Jerzy Cieślak   - Przewodniczący Komisji Rewizyjnej 

2. Tadeusz Ignasiak   - Przewodniczący Komisji RLiOŚ 

3. Marcin Kowalczyk  - Przewodniczący Komisji OZKiS 

4. Radosław Kolbert   - Członek Komisji RLiOŚ 

5. Józef Krzeszowski   - Członek Komisji OZKiS 

6. Marek Leszczyk   - Członek Komisji Rewizyjnej 

7. Jacek Młynarczyk   - Przewodniczący Rady Gminy 

8. Anna Olejnik   - Członek Komisji OZKiS 

9. Stanisław Parzyjagła  - Członek Komisji RLiOŚ 

10.  Tomasz Pietrzak   - Członek  Komisji OZKiS 

11.  Barbara Puczkowska  - Wiceprzewodniczący Rady Gminy 

12.  Jan Sarowski   - Członek Komisji Rewizyjnej 

13.  Agata Stępińska   - Członek Komisji RLiOŚ 

14.  Ryszard Świątek   - Członek Komisji Rewizyjnej 

15.  Sylwia Wrzała   - Członek Komisji Rewizyjnej 

 

Spoza rady w sesji uczestniczyli: 

1. Krzysztof Bednarek  - Wójt Gminy 

2. Leszek Gierczyk   - Sekretarz Gminy 

3. Teresa Nowak   - Skarbnik Gminy 

4. Krystyna Buczkowska  - Sołtys wsi Kraszkowice 

5. Stanisław Frankowski  - Sołtys wsi Przycłapy 

6. Leon Makielak   - Sołtys wsi Wierzchlas  

7. Wiesław Kapica   - Sołtys wsi Wierzchlas 

8. Jerzy Włodarczyk   - Sołtys wsi Strugi 

9.  Jan Błaszczak   - Sołtys wsi Łaszew 

10.  Rafał Mostowy   - Sołtys wsi Łaszew Rządowy 

11.  Marian Sztuka   - Sołtys wsi Przywóz 

12.  Henryk Łuczak   - Sołtys wsi Kamion 

13.  Zbigniew Wołowiec  - Sołtys wsi Jajczaki 

 

Porządek obrad: 

1. Otwarcie V sesji Rady Gminy. 

2. Przyjęcie porządku obrad. 

3. Przyjęcie protokołu IV sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
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4. Sprawozdanie Wójta z działalności między sesjami Rady Gminy Wierzchlas. 

5. Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zmian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2011 rok. 

b) zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu gminy 

w 2010 r.  

c) zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie.  

d) wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Wierzchlas, 

e) wyodrębnienia środków stanowiących Fundusz Sołecki na rok 2012, 

f) zatwierdzenia sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki Publicznej 

w Wierzchlesie za 2010r. 

g) zasad poboru podatków od nieruchomości, leśnego i rolnego w drodze inkasa 

oraz określenia inkasentów i wynagrodzeń za inkaso. 

h) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy w Rodzinie 

oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie Wierzchlas na lata 2011 

– 2016.  

i) trybu powoływania i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego 

oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania 

j) przystąpienia do sporządzenia monografii Gminy Wierzchlas. 

6. Przyjęcie Sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie  

7. Przyjęcie Sprawozdania Gminnej Komisji Profilaktyki i Rozwiązywania 

problemów Alkoholowych w Wierzchlesie.  

8. Informacja z przeprowadzonych zebrań wiejskich w 2011 roku.  

9. Interpelacje, wolne wnioski i zapytania. 

10. Zakończenie obrad V sesji Rady Gminy Wierzchlas. 
 

 

Przebieg obrad sesji. 

Punkt 1 

Otwarcie V sesji Rady Gminy. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk powitał radnych, sołtysów,  

oraz pracowników Urzędu Gminy. Stwierdził, że na sesji uczestniczy 15 

radnych, co stanowi kworum, przy którym, może obradować i podejmować 

uchwały Rada Gminy. 

 

 

Punkt 2 

Przyjęcie porządku obrad. 

Przewodniczący Rady Gminy powiedział, że radni i sołtysi otrzymali porządek 

obrad, w związku z tym zapytał, czy są uwagi do tego porządku. 
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Następnie  poinformował, że zachodzi konieczność wprowadzenia w Punkcie 5  

podpunktu c) zaciągnięcia pożyczki na wyprzedzające finansowanie.  

Sekretarz Leszek Gierczyk wyjaśnił,  że sprawa dotyczy zaciągnięcia pożyczki 

na wcześniejsze  finansowanie  inwestycji w Kraszkowicach konieczne jest 

najpierw po konsultacji z Regionalna izbą Obrachunkowa w Łodzi  dokonania 

zmian w budżecie potem dopiero podjecie uchwały i w związku z tym 

zaproponował przesuniecie podjęcia na miesiąc kwiecień.  

Nie było więcej uwag ani zmian w związku z tym Przewodniczący poddał  

projekt porządku pod głosowanie i przyjęty został jednomyślnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 3  

Przyjęcie protokołu IV sesji Rady Gminy Wierzchlas.  

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że zawsze przed sesją jest 

wykładany protokół poprzedniej sesji i każdy radny ma prawo się z nim 

zapoznać, po czym zapytał czy są jakieś uwagi do protokołu? 

Nie było żadnych uwag, w związku z tym protokół został przyjęty bez zmian.       

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych. 

 

Punkt 4 

Sprawozdanie Wójta z działalności miedzy sesjami Rady Gminy 

Wierzchlas. 

Przewodniczący Rady Gminy poprosił Wójta o odczytanie sprawozdania od 

dnia   28 stycznia 2011 r. do  30 marca 2011 r., które stanowi załącznik nr 2 do 

protokołu. 

Po odczytaniu danej informacji przewodniczący zapytał czy są do niej uwagi. 

 

Nie było pytań ani uwag do sprawozdania Wójta w związku z tym zostało one 

przyjęte do akceptującej wiadomości. 

 
Punkt 5 

Podjęcie uchwał w sprawie: 

a) zamian w budżecie Gminy Wierzchlas na 2011 rok. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Skarbnik Gminy poinformowała, że projekt 

uchwały omawiany był na poszczególnych Komisjach i nie wprowadzone były 

żadne zmiany i zwróciła się o pytania dotyczące tego tematu. 

Nie było więcej uwag ani pytań do tematu,  w związku z tym Przewodniczący 

Jacek Młynarczyk  poprosił Skarbnik Gminy  o odczytanie projektu uchwały                                         

Nr  V/35/2011 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie 

i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
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b) zaciągnięcia kredytu na finansowanie planowanego deficytu budżetu 

gminy Wierzchlas w 2011 roku. 

Wprowadzenia  do tematu dokonała Sekretarz Gminy, który poinformował, że 

temat był omawiany na poszczególnych Komisjach , a kredyt dotyczy wkładu 

własnego na realizację inwestycji ”Budowa Gminnej Oczyszczalni ścieków 

w Krzeczowie wraz z kanalizacją”. 

Radny Józef Krzeszowski zapytała jaka będzie wielkość możliwa do 

zaciągnięcia tego kredytu? 

Sekretarz Gminy Leszek Gierczyk wyjaśniła, ze maksymalnie będzie to 

2.000.000 zł. 

Nie było więcej uwag ani pytań do tematu,  w związku z tym Przewodniczący 

Jacek Młynarczyk  poprosił Sekretarza Gminy  o odczytanie projektu uchwały                                         

Nr  V/36/2011 w/w sprawie, następnie uchwała poddana została pod głosowanie 

i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

c) wprowadzenia zmian do Statutu Gminy Wierzchlas, 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że w tym punkcie zachodzi 

konieczność podjęcia dwóch uchwał pierwsza dotyczy uchylenia uchwały 

Nr IV/17/2011 z dnia 28 stycznia 2011 r.  

Wprowadzenia dokonał jeszcze Sekretarz Gminy który poinformował, że temat 

ten omawiany był na posiedzeniach poszczególnych Komisji ponieważ nadzór 

Wojewody Łódzkiego miał zastrzeżenia co regulacji w naszym Statucie kwestii 

regulacji dotyczących pracowników samorządowych z uwagi na unormowanie 

tego zapisu w Ustawie o pracownicach samorządowych i ze względu techniki 

prawodawczej bardziej racjonalne będzie  uchylenie uchwały podjętej na 

poprzedniej  sesji Rady Gminy oraz podjęcie drugiej właściwej uchwały która 

również była omawiana na poszczególnych komisjach i ujęte sa w niej zmiany 

nie zakwestionowane przez nadzór Wojewody. 

 

Nie było więcej uwag ani pytań do tematu,  w związku z tym Przewodniczący 

Jacek Młynarczyk  poprosił Sekretarza Gminy  o odczytanie projektu uchwały                                         

Nr  V/37/2011 w  sprawie uchylenia uchwały Nr IV/17/2011 z dnia 28 stycznia 

2011 r., następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

Następnie Przewodniczący Jacek Młynarczyk  poprosił Sekretarza Gminy  

o odczytanie projektu uchwały Nr V/38/2011 w  sprawie zmian w Statucie 

Gminy Wierzchlas następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta 

jednogłośnie. W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  
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d) Wyodrębnienie środków stanowiących fundusz sołecki na 2012 rok.  

Wprowadzenia do tematu dokonał Sekretarz Gminy i poinformował, że temat 

był omawiany na posiedzeniach poszczególnych Komisji jednak korzystając 

z obecności na sesji Pani Sołtys i Panów Sołtysów przypomniał, że od 2009 

roku Ustawa o Finansach Publicznych oraz Ustawa o Funduszu Sołeckim 

wprowadziły tzw. Fundusz Sołecki w naszej Gminie taki kwasi fundusz 

funkcjonuje już od wielu lat. Nowe zasady polegają  na tym, że istnieje ściśle 

określona procedura. Żeby wyodrębnić w budżecie Fundusz Sołecki, należałoby 

przeprowadzić do końca września zebrania wiejskie, na którym mieszkańcy 

musieli by podjąć decyzję na co mają być przeznaczone środki w następnym 

roku. 

Następnie zwrócił się o wypowiedzenie się w tym temacie. 

Radny Marek Leszczyk zaproponował aby pozostawić to tak jak jest do tej 

pory ni nie wyodrębniać funduszu.  

Radny Jerzy Cieślak również był zadnia jak jego przedmówca i również 

proponował pozostawienia na dotychczasowych warunkach. 

 

Nie było więcej uwag ani pytań Przewodniczący Jacek Młynarczyk  poprosił 

Sekretarza Gminy  o odczytanie projektu uchwały Nr  V/39/2011 w/w  sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta większością 

głosów „za było 14 radnych, głosów „przeciw” nie było i 1 radny „wstrzymał 

się od głosu” . W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

e) zatwierdzenia sprawozdania z działalności Gminnej Biblioteki  

Publicznej w Wierzchlesie za 2010r. 

Przewodniczący Rady Gminy poinformował, że temat analizowany był na 

posiedzeniach Komisji nie było pytań ani wag w związku z tym poprosił 

Sekretarza Gminy o odczytanie projektu uchwały  Nr  V/40/2011 w /w sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. 

W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

f) zasad poboru podatków od nieruchomości, leśnego i rolnego w drodze  

inkasa oraz określenia inkasentów i wynagrodzeń za inkaso. 

Wprowadzenia do tematu dokonała Bożena Bąk i poinformowała, że poprzednia 

uchwała w/w sprawie podejmowana była w 2000 roku i została już 

dezaktualizowana sołtysi za pobór podatku wynagradzani sa w formie inkaso 

a określone procenty uzależnione sa od wielkości miejscowości, ilości zebranej 

kwoty oraz od klasy ziemi, im mniejsza miejscowości tym większy procent. 

Przedstawiony podział akceptowany był przez sołtysów i nikt nie maił co do 

tego zastrzeżeń w związku z powyższym zachodzi konieczność podjęcia nowej 

uchwały z ustalonymi wcześniej procentami. 
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Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy sa pytania do przedstawionego 

tematu. 

Sołtys wsi Kraszkowice Krystyna Buczkowska –  zgłosiła uwagę, że nie 

podoba jej się podział prowizji. Sołtysi którzy się napracują np. za roznoszenie 

nakazów płatniczych  powinni również dostać środki wypłacone w inkaso 

bowiem sołtys który ma 10nakzów ma większe pobory niż ten co ma 400 

nakazów i zwróciła się do Rady Gminy aby ten temat jeszcze raz 

przeanalizowała i zastanowiła się nad ewentualną zmianą. 

Wójt wyjaśnił, że można zmieniać ale tylko w tej kwocie która jest obecnie 

zabezpieczona i jeżeli jednemu z sołtysów się dołoży to drugiemu należy zabrać. 

Radna Sylwia Wrzała zgłosiła uwagę, która zgłosili mieszkańcy, ze niektóre 

nakazy płatnicze zostawiane były w sklepie do rozdania mieszkańcom co jest 

kary godne.   

Radny Jerzy Cieślak  ustosunkował się do wypowiedzi Wójta i zapytała co 

dzieje się z ta prowizją której sołtysi nie otrzymają bo podatek płacony jest 

w Urzędzie Gminy? 

Wójt odpowiedział, że nikt jej nie dostaje. 

Radny Stanisław Parzyjagła zaproponował i zarazem zgłosił wniosek aby 

projekt uchwały przełożyć na następne posiedzenia Komisji w miesiącu 

kwietniu i jeszcze raz przeanalizować. 

Radny Jerzy Cieśla powiedział, że nie ma sensu przekładać togo tematu na 

następne posiedzenia Komisji bowiem głównie w tym temacie powinni 

wypowiedzieć się sołtysi. 

Radny Marek Leszczyk – powiedział, że Pani inspektor Bożena Bąk wyjaśniła, 

wszystkie szczegóły i również stwierdził, że nie ma sensu przekładać tego 

tematu na następne posiedzenia Komisji. 

Radni zaproponowali przerwę.  

 

Ogłoszono 15 minut przerwy.  

Po przerwie wznowiono obrady.  

 

Przewodniczący Rady Gminy zapytał czy zapadły jakieś ustalenia. 

Sołtys wsi Łaszew Jan Błaszczak powiedział, że sołtysi po konsultacjach 

wnioskują o utrzymaniu stawek po staremu i nic nie zmieniać. 

Sołtys wsi Krystyna Buczkowska również przychyliła się do wniosków 

sołtysów. 

Sołtysi jednogłośnie wyrazili na utrzymaniu dotychczasowych stawek za inkaso. 

Radny Stanisław Parzyjagłą wycofał zgłoszony wcześniej wniosek.  
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Nie było więcej uwag ani pytań Przewodniczący Jacek Młynarczyk  poprosił 

Bożenę Bąk  o odczytanie projektu uchwały Nr  V/41/2011 w/w  sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta większością 

głosów, „za było 14 radnych, głosów „przeciw” nie było i 1 radny „wstrzymał 

się od głosu” . W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

g) uchwalenia Gminnego Programu Przeciwdziałania Przemocy 

w Rodzinie oraz Ochrony Ofiar Przemocy w Rodzinie w Gminie 

Wierzchlas na lata 2011 – 2016.  

Wprowadzenia do tematu dokonała Lidia Przywojska Kierownik Gminnego 

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchlesie  poinformowała,  że Ustawa z dnia 

10 czerwca 2010r. o zmianie ustawy o przeciwdziałaniu przemocy domowej w 

rodzinie oraz niektórych ustaw wprowadziła zmiany do ustawy z dnia 29 lipca 

2005 r. o przeciwdziałaniu przemocy w rodzinie.  

Obowiązkiem Gminy jest tworzenie gminnego systemu przeciwdziałania 

przemocy , w tym: opracowanie i realizacja gminnego programu 

przeciwdziałania przemocy w rodzinie, prowadzenie poradnictwa i interwencji 

w zakresie przeciwdziałania przemocy w rodzinie, zapewnienie osobom 

dotkniętym przemocą miejsc w ośrodkach wsparcia, tworzenie zespołów 

interdyscyplinarnych. 

Nie było więcej uwag ani pytań Przewodniczący Jacek Młynarczyk  poprosił 

Lidie Przywojską Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                       

o odczytanie projektu uchwały Nr  V/42/2011 w/w  sprawie, następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

h) trybu powoływania i odwoływania członków Zespołu 

Interdyscyplinarnego oraz szczegółowych warunków jego funkcjonowania. 

Do tematu również dokonała Lidia Przywojska Kierownik Gminnego  

Ośrodka Pomocy Społecznej w Wierzchlesie, która poinformował że Rada 

Gminy jest zobowiązania do podjęcia w formie uchwały  trybu powoływania 

i odwoływania członków Zespołu Interdyscyplinarnego, również omawiany był 

na posiedzenia Komisji.  

Nie było więcej uwag ani pytań Przewodniczący Jacek Młynarczyk  poprosił 

Lidie Przywojską Kierownika Gminnego Ośrodka Pomocy Społecznej                       

o odczytanie projektu uchwały Nr  V/43/2011 w/w  sprawie, następnie uchwała 

poddana została pod głosowanie i przyjęta jednogłośnie. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  
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i) przystąpienia do sporządzenia monografii Gminy Wierzchlas. 

Sekretarz Gminy poinformował, ze temat omawiany był na posiedzeniach 

komisji, a na ubiegłej sesji wyjaśnień udzielił dr Zdzisław Włodarczyk 

zajmujący się opracowaniem monografii i omówił go bardzo obszernie. 

Kolejnym etapem jest podjęcie uchwały intencyjnej i powierzenie jej zespołowi 

redakcyjnemu. 

Nie było więcej uwag ani pytań Przewodniczący Jacek Młynarczyk  poprosił 

Sekretarza Gminy  o odczytanie projektu uchwały Nr  V/44/2011 w/w  sprawie, 

następnie uchwała poddana została pod głosowanie i przyjęta większością 

głosów „za było 14 radnych, głosów „przeciw” nie było i 1 radny „wstrzymał 

się od głosu” . W głosowaniu uczestniczyło 15 radnych.  

 

Punkt  6 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnego Ośrodka Pomocy 

Społecznej w Wierzchlesie za 2010 rok. 

Materiał radni otrzymali w zawiadomieniach oraz analizowali sprawozdanie na 

posiedzeniach Komisji . Ponieważ nie było pytań do przedstawionego 

sprawozdania i  przyjęte zostało do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 7 

Przyjęcie sprawozdania z działalności Gminnej Komisji Profilaktyki 

i Rozwiązywania Problemów Alkoholowych w Wierzchlesie za 2010r. 

Materiał radni otrzymali w zawiadomieniach oraz analizowali sprawozdanie na 

posiedzeniach Komisji . Ponieważ nie było pytań do przedstawionego 

sprawozdania i  przyjęte zostało do akceptującej wiadomości. 

 

Punkt 8 

Przyjecie informacji z zebrań wiejskich w 2011 r.  

Materiał radni otrzymali w zawiadomieniach oraz analizowali informację  na 

posiedzeniach Komisji. Ponieważ nie było pytań do przedstawionego 

sprawozdania i  przyjęte zostało do akceptującej wiadomości. 

 

 

Punkt 9 

Interpelacje , wolne wnioski i zapytania.  

 

1) Radny Marcin Kowalczyk Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia 

Kultury i Sportu powiedział, że na posiedzeniu Komisji zgłoszony został 

wniosek  przez radnego J. Krzeszowskiego do którego przychyliła się cała 

komisja sprawie przyznania dodatkowej nagrody  uczniowi III klasy  
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Gimnazjum z Wierzchlas siatkarzowi, który reprezentuje Gminę i gra 

w reprezentacji Polski Kadetów. Uczeń ten nie spełzania wymogów regulaminu 

stypendialnego i nie kwalifikuje się do stypendium sportowego, dlatego Komisja 

Oświaty wyszyła z propozycją czy istniała by możliwość uhonorowania tego 

zawodnika nagrodą rzeczową podczas rozdania stypendiów na koniec roku 

szkolnego w Łaszewie. 

Wójt – zaproponował aby na najbliższych posiedzeniach Komisji radni zajęli 

się tym tematem oraz zmienią regulamin i wprowadzą dodatkowy zapis i wtedy 

zostanie to zrealizowane w inny sposób nie można tego zrobić. 

Przewodniczący Rady Gminy zaproponował aby nie zmieniać Regulaminu 

tylko ze środków Rady Gminy przeznaczyć na zakup nagrody rzeczowej. 

Wójt wyjaśnił, że tak nie można bo nie ma to żadnego umocowania prawnego.  

Wójt zachęcił do zmiany regulaminu wówczas nie będzie już żadnego problemu 

jeśli takie przypadki się pojawią. 

Radny Józef Krzeszowski powiedział, że nie widzi problemu bowiem jest to 

nagroda specjalna i dotyczy szczególnej sytuacji i jest to nagroda specjalna  za 

szczególne osiągnięcia i nagroda taka nie mieści się w kryterium regulaminu 

stypendialnego jest ona podejmowana przez Radę Gminy w sporadycznych 

przypadkach i odciąganie tego tematu w czasie i dyskutowanie na Komisjach 

mija się z celem, ponieważ spowoduje obniżenie kryteriów stypendialnych co 

otworzy lawinowo wzrost stypendiów. 

Wójt zaproponował rozszerzenie regulaminu. Wówczas wszystko zrealizowane 

będzie zgodnie z prawem i jeśli w przyszłości pojawia się podobne przypadki to 

będą realizowane zgodnie z opracowanym regulaminem.  

Przewodniczący Rady Gminy – aby jak najwięcej było takich osób z naszej 

Gminy. Przewodniczący zobowiązał radnych do zajęcia się tematem na 

posiedzeniach Komisji. 

 

2) Wyrażenie opinii w sprawie zatrudnienia w Szkole Podstawowej 

w Toporowie pracownika obsługi. 

Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poinformował, że radni 

zajmowali się tematem na posiedzeniach  Komisji i zwrócił się do radnych 

o wypowiedzenie w tym temacie oraz czy są uwagi bądź pytania. 

Radny Stanisław Parzyjagła miał wątpliwości co do stworzenia dodatkowego 

etatu i jest to bardzo niezrozumiałe. Zapytał również ile etatów obsługi jest 

w szkole w Toporowie. 

Przewodniczący Rady Gminy wyjaśnił, że temat ten dokładnie analizowany 

był na posiedzeniach Komisji. 
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Radny Józef Krzeszowski w kwestii formalnej zwrócił uwagę, że 

Przewodniczący poszczególnych Komisji powinni przedstawić wypracowane na 

swoich posiedzeniach stanowiska.  

Przewodniczący Komisji Rewizyjnej Jerzy Cieślak – Komisja Rewizyjna 

jednogłośnie była za zwiększeniem zatrudnienia. 

Przewodniczący Komisji Oświaty, Zdrowia, Kultury i Sportu Marcin 

Kowalczyk – tu również Komisja jednogłośnie opowiedziała się za 

zwiększeniem zatrudnienia. Przewodniczący Komisji Rolnictwa Leśnictwa i 

Ochrony Środowiska Tadeusz Ignasiak -  Komisja większością głosów była za 

zwiększeniem zatrudnienia tj. 3 radnych było „za” i jeden radny był „przeciw”. 

 

Radny Józef Krzeszowski zabrał głos w kwestii formalnej i obecnie 

z zestawienia liczbowego przysługuje etat w Szkole w Toporowie ale wiadomo, 

że jest tendencja spadkowa społeczeństwa  i co wtedy jeśli okaże się  ze będzie 

tam mniej chętnych na dożywianie niż do tej pory. 

Radny Jerzy Cieślak – wszędzie zmniejsza się liczba dzieci. 

Radny Józef Krzeszowski –tylko jeśli w małej szkole ubędzie jedno dziecko to 

już będzie tragedia a jeśli  w dużej szkole będzie mniej o 10 dzieci to nie będzie 

jeszcze taki problem. 

 

Następnie Przewodniczący Rady Gminy Jacek Młynarczyk poddał pod 

głosowanie wniosek w sprawie zwiększenia zatrudnia o jeden etat pracownika 

obsługi w Szkole Podstawowej w Toporowie i jest to podejmowana decyzja na 

dzień dzisiejszy i ta „za” było 14 radnych, 1 radny był „przeciw”. W głosowaniu 

uczestniczyło 15 radnych.  

 

3) Sołtys wsi Jajczaki Zbigniew Wołowiec zgłosił wniosek o zamontowanie 

na boisku w miejscowości Jajczaki siatki do grania w piłkę siatkową. 

 

4) Radny Jerzy Cieślak – zgłosił do wójta wniosek, aby pracownik obsługi  

Szkoły w Toporowie zajmował się utrzymaniem nowo wykonanego parkingu 

przed kościołem, teren trzeba wykaszać a na ten cel zakupiona został również 

nowa kosiarka.  

Wójt wyjaśnił, że Ksiądz proboszcz z Toporowa zgłosił się z prośbą 

o likwidację  tego chodnika, który wykonany został za środki unijne, a kostka 

chodnikowa przeniesiona zostałaby na nowy cmentarz. Wójt dodał, że  jest to 

niemożliwe ponieważ wykonane jest to za środki unijne i nie można z tym nic 
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zrobić przez 7 lat. Wójt zwrócił się do Rady Gminy o wypowiedzenie się w tym 

temacie. 

Radny Jerzy Cieślak skoro jest przepis że 7 lat nie wolno nic z tym robić to 

należy się do tego stosować. 

Sekretarz wyjaśnił, że jest to umowa użyczenia na grunt na którym położona  

jest kostka chodnikowa i póki co jest ten chodnik we władaniu Gminy i Ksiądz 

nic nie może samodzielnie zrobić  na czas trwania projektu jest zwarta umowa 

i gmina ma władztwo w tej sprawie, w przeciwnym razie gdyby  to zostało 

naruszone to może być do zwrotu otrzymana dotacja na to zadanie.  

Rada Gminy nie wyraziła zgody na zdjęcie kostki chodnikowej w Toporowie 

przy kościele.  

 

5) Sołtys wsi Łaszew Jan Błaszczak zgłosił wniosek w sprawie naprawy drogi  

gminnej w miejscowości Łaszew na zakręcie ulicy Szkolnej i Wschodniej 

powstała bardzo duża dziura po zimie. 

Wójt wyjaśnił, że przez to że położona została tam kostka asfalt będzie się 

powoli demontował sam i będzie się niszczył dlatego, że dokąd był grunt 

i wchłaniał wodę  to było względnie teraz woda jest gromadzona w niecce 

i wysadza pomału asfalt i teraz jest problem. Odnośnie położenia w tamtym 

miejscu kosatki to były naciski ze strony mieszkańców aby ułożyć kostek po 

prawej stronie jadąc  z Łaszewa Rządowego w kierunku Strug. 

 

6) Radna Anna Olejnik zgłosił interpelację o naprawę drogi powiatowej  

w Strugach na skrzyżowaniu z Łaszewem, ponieważ sa bardzo duże dziury, 

które utrudniają poruszanie się . 

 

Wójt zaproponował sołtysom, aby zebrali wszystkie informacje o złym stanie 

dróg i miejscach najbardziej newralgicznych i wonczas zostanie to naprawione. 

 

7) Radna Sylwia Wrzała- powiedziała, że nie każdy z mieszkańców ma 

możliwość uczestniczenia w sesji ale bardzo dużo mieszkańców szczególnie 

młodych korzysta z bazy internetowej i zaglądają na stronę internetowa Urzędu 

gminy Wierzchlas, a na tej stronie nie ma uzupełnionych danych, a nowa 

kadencja rozpoczęła się od 1 grudnia 2010 r. w związku z tym informacje są 

uzupełniane o radnych ale to nie wszystko. Zwróciła uwagę, że nie ma 

informacji o posiedzeniach Komisji.  

Druga kwestia to, że nie ma dyżurów radnych i zwróciła się o opinie do radnych 

w tym temacie. Radna powiedziała, że  ona jest bardzo często zatrzymywana na 
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chodnikach i zgłaszane są wtedy różne sprawy. Powinno to się odbywać 

w gminie a nie na chodnikach bowiem nie wszyscy mają odwagę podejść 

i zapytać o problematyczne sprawy. 

Wójt wyjaśnił, że jeśli chodzi o internet to nie jest błacha sprawa  i powinien 

być aktualizowany i staniemy na wysokości zadania, natomiast jeśli chodzi 

o dyżury to Wójt odradzał ponieważ doświadczenie 20-letnie nauczyło nas że 

absolutnie nikt nie przyjdzie a dany radny zmarnuje cały dzień jednak na tym 

chodniku i na ulicy rozmowy są najbardziej przyjęte. 

Radna Sylwia Wrzała powiedziała, że nie jest to jej indywidualny wniosek ale 

jeśli pojawia się takie sygnały to będzie zgłaszała. Podziękowała odnośnie 

zrozumienia kwestii internetu i zajęcie się tą sprawą. 

Przewodniczący  Rady Gminy zaproponował utworzenie forum internetowego.  

Sekretarz wyjaśniła, że najważniejsze sprawy zawsze są na bieżąco 

aktualizowane np. zawiadomienia o sesji, a jeśli zaistnieje taka potrzeba 

to zawiadomienia na posiedzenia Komisji również będą zamieszczane. Sekretarz 

zaproponował że każdy z radnych może założyć sobie konto emailowe i info-

interpelacje  od wyborców  otrzymywane będą na skrzynkę a szczegóły wyjaśni 

gminny informatyk i każdy będzie miał swój adres. 

 

8) Radny Stanisław Parzyjagła  zwrócił się do Wójta z zapytaniem , z którym 

zwracają się do radnego wyborcy a mianowicie,  kiedy rozpocznie się budowa 

kanalizacji w Kraszkowicach ponieważ w czerwcu zakończona zostanie 

kanalizacja w Krzeczowie i kiedy rozpoczną sie dalsze prace. 

Wójt wyjaśnił, że należy podjąć decyzję strategiczną czy podłączone zostaną 

całe Kraszkowice czyli doprowadzenia z Krzeczowa do Kraszkowic 

a Wierzchlas będzie jeszcze czekał lub pominięte zostaną Kraszkowice 

z projektem i wykonawstwem  a podłączony zostanie Wierzchlas. Wójt zachęcał 

radnych do merytorycznej dyskusji żeby podjąć konkretną decyzję co będzie 

projektowane. Jak będzie ostateczną decyzja to wyciągnięte zostaną mapy 

i projektanci (wyłonieni w przetargu) przystąpią  do projektowania. Jest  to 

szeroki temat i nie na dzisiejszą sesje ale na najbliższe posiedzenia Komisji. 

Przewodniczący  Rady Gminy poinformował, że zakończenie prac przy 

oczyszczalni ścieków w Krzeczowie będzie lipiec- sierpień taki złożony jest 

plan zakończenia prac. Natomiast na najbliższych posiedzeniach Komisji radni 

powinni zapoznać się  z mapami i określeniem  dalszych prac kanalizacyjnych. 

Radny Stanisław Parzyjagła zapytał czy to oznacza że na Kraszkowice nie ma 

jeszcze dokumentacji. 
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Przewodniczący  Rady Gminy to oznacza że nie ma jeszcze pozwolenia na 

budowę. 

Wójt wyjaśnił, że w ciągu roku przygotowana zostanie dokumentacja i jak 

uzyskane będzie  pozwolenie na budowę to przygotowany zostanie przetarg 

i rozpoczęcie inwestycji. 

Wójt zwrócił się do radnych o podjęcie decyzji czy dalej realizowana będzie 

inwestycja budowy kanalizacji czy w zamian budowane będą drogi. Na 

kanalizację można ubiegać się o dotacje natomiast w przypadku dróg nie za 

bardzo można liczyć na dotację. Z kolei mieszkańcy czekają na drogi, które 

będą budowane z własnych środków. 

Radny Stanisław Parzyjagła – przez 4 lata Kraszkowice były informowane, że 

nie można  budować dróg asfaltowych ponieważ pójdzie kanalizacja, a teraz 

okazuje się , że nie ma nawet pozwolenia na budowę  na Kraszowice; to oznacza 

że poprzednia Rada Gminy cały czas oszukiwała mieszkańców Kraszowic. 

Wójt – wyjaśnił, że w Kraszowicach realizowane jest duże zadanie budowa 

boiska, wykonane zostaną chodniki ze zgromadzonej kostki systemem 

gospodarczym i należy się oswoić że obecnie będą robione te zadania , a jeśli 

chciało by się zrobić naraz to w całej gminie nie będzie się robiło nic w innych 

miejscowościach a chodzi o to żeby wszystkich pogodzić. 

W kilku słowach Wójt przedstawił własna koncepcję podziału tz „wolnych 

środków” i tak :  

- w Kraszkowicach wykonać obwodnice na Mierzyce przez ul. Szeroka tj. ok. 

600 m,  

- zaprojektowane jest w Kamionie ok. 200 m drogi asfaltowej przy kapliczce, 

- w Kochlewie wykonany jest pierwszy etap 400m i drugie 400 m czeka na 

realizację  i na to również jest projekt i pozwolenie na budowę, 

- zaprojektowanie ul. Wiśniowej w Wierzchlesie, 

- przygotowanie drugiej Cieśliny w Mierzycach, 

Jednak ostateczna decyzja Rady Gminy odnośnie przedstawionych propozycji 

i zachęcał radnych do podejmowania mądrych i gospodarnych decyzji. 

  

Wójt poinformował radnych, że jest możliwość wykonania ogniw słonecznych, 

zakwalifikować na ten projekt mogło by się ok. 200 gospodarstw i min. Wartość 

ok. 3.mln zł i należałoby zaciągnąć kredyt zrealizować go  i wówczas otrzymana 

zostanie dotacja. Dotacja wynosiłaby ok. 80% są to środki unijne a 20% płaciły 

by osoby zainteresowane. Polega to na grzaniu ciepłej wody za pomocą baterii 

słonecznych. Wójt dodał, że należy korzystać ze środków zewnętrznych 

ponieważ one się kończą i jeśli teraz nie skorzystamy to później tego nie będzie. 



14 

 

Radna Sylwia Wrzała powiedział, że bardzo dobrze się stało, iż mowa jest              

o solarach ponieważ bardzo dużo osób zainteresowanych jest założeniem tego 

typu urządzeń. Zapytała czy jest możliwość jeszcze ubiegania się o sroki Unije . 

Sekretarz wyjaśnił, ze obecnie brakuje środków jednak jest nieoficjalna 

informacja o przydzieleniu dodatkowych środków tylko należy szybko 

przygotować dokumentację . Przygotowane zostały wstępne informacje                    

i deklaracje dla mieszkańców o chęci założenia solarów (prośba do sołtysów              

o dostarczenie informacji do mieszkańców). 

Następnie zorganizowane zostanie spotkanie dla osób zainteresowanych                     

z projektantem, który wytłumaczy rozwiązania techniczne  i przygotowane 

zostaną projekty umów o wspólnej realizacji inwestycji.  Podpisanie  umowy 

oznaczać będzie przystąpienie do inwestycji i wprowadzona zostanie zasada 

uiszczenia zapłaty przed zamontowaniem urządzeń i będą to  środki                         

w wysokości ok. 3.000 zł. 

Informacja pisemna przekazana została również radnym. 

Wójt dodał, że jest to sprawa z górnej półki i zadania tego typu realizują 

w Polsce gminy najbogatsze. 

Radny Stanisław Parzyjagła powrócił do swojej wypowiedzi i powiedział, że 

nie jest prawdą to, że tylko na terenie Kraszkowic się coś robi, bowiem 

wszędzie się robi i to jeszcze więcej. 

Wójt odpowiedział, że obecnie na terenie gminy nie jest budowana żadna droga 

tylko wszystkie środki gromadzone  są na realizacje zadania w Kraszkowicach 

budowy boiska wielofunkcyjnego.  

Radny Stanisław Parzyjagła zapytał co dalej będzie z ulicą Sportową                         

w Kraszkowicach, jest to bardzo newralgiczny punkt rozgrywa się przy niej 

wiele zawodów sportowych. 

Wójt wyjaśnił że na terenie gminy jest bardzo dużo dróg newralgicznych 

i należy je wykonać. Nie stać gminy aby wszystkie te drogi były zrobione naraz.  

 

Punkt 10 

Zakończenie obrad V sesji Rady Gminy Wierzchlas. 

Porządek obrad został wyczerpany w związku z tym Przewodniczący Rady 

Gminy zamknął IV sesję Rady Gminy Wierzchlas. 

„V sesję Rady Gminy Wierzchlas uważam za zamkniętą.” 

Obrady zakończono o godzinie 11
30

. 

 

 


